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TÁBORFALVA NAGYKÖZSÉG KÖZBIZTONSÁGÁNAK 
TÁRGYÁBAN AZ ELMÚLT HÓNAPOK ESEMÉNYEIRŐL
Új őrsparancsnoka van az örkényi rendőrőrsnek.
Petrányi Tamás r. alezredes mb. kapitányságvezető 
2023. augusztus 1-jei hatállyal megbízta Gutper László 
r. őrnagyot Örkény Rendőrőrs őrsparancsnoki felada-
tainak ellátásával.
Gutper László r. őrnagy 1999-ban kezdte rendőri pá-
lyafutását a BRFK IX. kerületi Rendőrkapitányságán 
mozgóőrként, majd bűnügyi vizsgáló, illetve nyomozó 
volt. 2009-től 2020-ig a BRFK Bűnügyi Bevetési Osztá-
lyának műveleti alosztályán teljesített szolgálatot.
Az őrsparancsnoki beosztásba a Pest Vármegyei Ren-
dőr-főkapitányság Kiképzési Alosztályáról került, ahol 
kiemelt főelőadóként dolgozott.
Kollégáim a nyári hónapokban 10 alkalommal mérték 
a gépjárművel közlekedők sebességét a településen, 
176 alkalommal kezdeményeztek eljárást a közlekedé-
si szabályokat megsértőkkel szemben. 
Felhívom a lakosság figyelmét, hogy a passzív bizton-
sági eszközök használata kötelező, ennek ellenőrzése 
folyamatos. Saját és mások élete védelmében min-
denki kapcsolja be a biztonsági övét, használjon bu-
kósisakot és biztonsági gyermekülést!
A 112-es segélyhívó nem játék! Felelőtlen hívással ne 
kockáztassa mások életét!
Hívja a segélyhívó számot, ha közvetlen vagy közve-
tett életveszély áll fenn, az érintett nagy mennyiségű 
vért veszít, láthatóan nem kap levegőt, eszméletvesz-
tés után nem tér magához, csillapíthatatlan fájdal-
ma van, baleset, súlyosabb sérülés érte (csonttörés, 
elállíthatatlan vérzés), zavarttá válik, nem lehet vele 
kommunikálni, ön- illetve közveszélyes; súlyos, embe-
ri élet(ek)et veszélyeztető közúti, légi, vasúti, vízi bal-
esetet lát vagy annak résztvevője; több 
ember halálát okozó járványos megbe-
tegedés, mérgezés vagy kábítószer-tú-
ladagolása esetén, radioaktív sugárzás, 
vagy veszélyes anyag kiáramlása miatt; 
az állampolgárok életében jelentős fen-
nakadás, emberi élet(ek)et veszélyeztető 
esemény történt (tűz, földrengés, árvíz, 
viharkár, épületomlás, gázszivárgás, szél-
sőséges meteorológiai helyzet); valami-
lyen bűncselekmény szemtanúja, sértett-
je (például: emberölés, fegyveres rablás, 
lopás, garázdaság, verekedés); eltűnt 
vagy öngyilkos szándékú személy meg-
találásához kér segítséget, ismeretlen 
kisgyermek megtalálásáról, kánikulában 
zárt gépkocsiban hagyott kisgyermekről 
vagy állatról, rendkívüli időjárási viszo-

nyoknál hajléktalan személy közterületen alvásáról 
van információja; a közlekedési jelzések megrongáló-
dását, működésképtelenségét vagy egyéb vészhelyze-
teket (például: gyerekek köveket dobálnak az autóút-
ra), közlekedési akadályokat (például: közút veszélyes 
szennyeződése), közüzemi zavarokat (például: lesza-
kadt veszélyes, szikrázó villanyvezeték, úttestre kidőlt 
fa, ami a közlekedést akadályozza) észlel a bejelentő; 
rendkívüli halál történik (például: vízből kivetett el-
hunyt személy megtalálása), körözött vagy elővezetni 
kívánt személy vagy körözött tárgy (gépjármű, ékszer) 
hollétéről van információja, talált tárgyról, elhagyott 
gyanús csomagról, állatról, esetleg álrendőrök.
Ne hívja a 112-t, ha unatkozik vagy szórakozni akar 
vagy, hogy a hívásfogadó személyeket szidalmazza, 
sem akkor, ha tudakozó jellegű kérdései vannak, pél-
dául az időjárással, a vonatok menetrendjével, a pon-
tos idővel, a hatóságok elérhetőségével stb. kapcsola-
tos információkra van szüksége. 
Az indokolatlan hívások túlterhelik a rendszert, ezzel 
veszélyeztetve olyan emberek életét, vagyontárgyait, 
akik valóban segítségre szorulnak.
Ön is kerülhet olyan helyzetbe, amikor a készenléti 
szervek gyors reagálásán múlhat az élete.
Aki az egységes európai segélyhívó számot, illetve a 
nemzeti segélyhívó számot annak rendeltetésétől el-
térő célból, szándékosan felhív, szabálysértést követ 
el. A szabálysértés elkövetőjével szemben 5000 forint-
tól 150 000 forintig terjedő pénzbírság, illetve közér-
dekű munka kiszabására kerülhet sor.
Dabas, 2023. október 3.
Tisztelettel:

PETRÁNYI TAMÁS
r. alezredes, mb. kapitányságvezető

Pest Vármegyei Rendőr-főkapitányság
Dabasi Rendőrkapitányság tájékoztatója
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OKTÓBER 6. AZ ARADI VÉRTANÚK EMLÉKNAPJA
Az aradi vértanúkat a szabadságharc bukása után, 1849. 
október 6-án végezték ki, a bécsi forradalom és Theodor 
Baillet von Latour császári hadügyminiszter meggyilkolá-
sának első évfordulóján. Bár az Aradon kivégzett honvéd-
tisztek száma tizenhat, a nemzeti emlékezet mégis első-
sorban az ezen a napon kivégzett tizenhárom tisztet tartja 
számon: Dessewffy Arisztid, Kiss Ernő, Schweidel József, 
Pöltenberg Ernő, Török Ignác, Láhner György, Knézićh 
Károly, Nagysándor József, Leiningen-Westerburg Károly, 
Aulich Lajos, Damjanich János, Vécsey Károly tábornokok 
és Lázár Vilmos ezredes, valamint Batthyány Lajos minisz-
terelnök halálának napja a forradalom és szabadságharc 
leverésének szimbóluma lett.

Az aradi vértanúkra való emlékezés 1867-ig csak titokban 
történhetett, a kiegyezés után azonban október 6-a orszá-
gos gyásznappá lett. Az I. világháború után tovább nőtt 
az emléknap jelentősége. A kommunista időszakban sem 
tiltották be, nem volt állami ünnep, de az iskolákban és az 
újságokban megemlékeztek a vértanúkról, ugyanakkor a 
megemlékezés hangsúlya az osztrák terrorra és a beavat-
kozó orosz csapatok iránti empátiára helyeződött.

A rendszerváltozás után a kormány 2001 novemberében 
nyilvánította nemzeti gyásznappá a 237/2001. (XII.10.) 

számú Korm. rendeletben. A hagyományok szerint a Kos-
suth téren félárbocra engedik Magyarország nemzeti lo-
bogóját, majd az egykori miniszterelnök vesztőhelyének 
színhelyén, a Batthyány-örökmécsesnél gyertyagyújtás-
sal, a Fiumei úti Sírkert Nemzeti Emlékhelyen lévő Bat-
thyány-mauzóleumnál pedig koszorúzással emlékeznek 
a szabadságharc mártírjaira. A középületekre kitűzik a 
gyászlobogót, az iskolákban megemlékezést tartanak.
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Táborfalva Nagyközség Önkormányzat Képvise-
lő-testülete 2023. július 3-án, 6-án és 31-én rend-
kívüli ülést, szeptember 26-án munkaterv szerinti 
ülést tartott. Az üléseken 17 határozat és négy 
rendelet született.
A testületi ülés nyilvános jegyzőkönyve alapján, 
az ülésen hozott határozatok kivonatait az aláb-
biakban közlöm:
2023. július 3-i rendkívüli ülésén a Képviselő-testület:
• Ellenszavazat nélkül meghozott döntésében 

egyetértett azzal, hogy az 1. sz. háziorvosi kör-
zetben a praxistulajdonos háziorvos tartós aka-
dályoztatásának idejére a háziorvosi feladato-
kat tartós helyettesítésben dr. Bajmóczy Géza 
lássa el.

2023. július 6-i rendkívüli ülésén a Képviselő-testület:
• Ellenszavazat nélkül meghozott döntésében fel-

szólította a 2. sz. háziorvosi körzetben praxisjog 
alapján önálló orvosi tevékenységet végző há-
ziorvost a feladatellátási szerződésben foglal-
tak maradéktalan betartására. Ezen belül arra, 
hogy a rendelési időben folyamatos háziorvosi 
alapellátást biztosítson, akadályoztatása esetén 
helyettesítéséről más orvos személyében gon-
doskodjon.   Felkérte a polgármestert, hogy az 
orvos személyes jelenlétét dokumentáltan elle-
nőrizze.

• Ellenszavazat nélkül meghozott döntésében a 
külterületi utak felújítására kiírt közbeszerzési 
eljárást eredménytelennek nyilvánította, és a 
beruházás megvalósítása érdekében új közbe-
szerzési eljárás kiírásáról döntött.

• Ellenszavazat nélkül döntött arról, hogy az anya-
könyvi szakvizsgával rendelkező Nagy Andrásné 
polgármester részére anyakönyvvezetői megbí-
zást ad.

2023. július 31-i rendkívüli ülésén a Képviselő-testület:
• Ellenszavazat nélkül döntött arról, hogy a 2023. 

szeptember 1-jétől 2023. december 31-ig terje-
dő időszakra a polgármesteri hivatal létszámát 
egy fő köztisztviselői álláshellyel bővíti.

2023. szeptember 26-i ülésén a Képviselő-testület:
• Meghallgatta és elfogadta a polgármester be-

számolóját a két ülés között tett fontosabb in-
tézkedéseiről.

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a Csurgay Fran-
ciska Általános Iskola 2022/2023-as tanévben 
végzett tevékenységről, és a 2023/2024-es tan-
év indulásáról szóló intézményvezetői tájékoz-
tatót.

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a 2023. évi költ-
ségvetési rendelet módosítását.

Ellenszavazat nélkül elfogadta:

• a helyi környezetvédelemről szóló önkormány-
zati rendelet módosítását,

• a közösségi együttélés szabályairól szóló önkor-
mányzati rendelet módosítását,

• a temetőről és temetkezési rendről szóló önkor-
mányzati rendelet módosítását.

(Fenti rendeletek módosítását egyrészt az indokol-
ta, hogy a hulladékgazdálkodási jogkör kikerült az 
önkormányzatok hatásköréből, így az erre vonatko-
zó helyi önkormányzati rendeleteket hatályon kívül 
kellett helyezni, másrészt a kormányhivatal törvé-
nyességi észrevételét elfogadva lett módosítva a 
temetőrendelet.) 
• Ellenszavazat nélkül elfogadta a DAKÖV Kft. ál-

tal benyújtott vízi-közművek gördülő fejleszté-
si tervét, valamint döntött a szennyvíztelepen 
lévő homokfogórács cseréjének megvalósításá-
ról.

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a Táborfalva Tele-
pülésrendezési Eszközeinek módosításával kap-
csolatos tervezői előterjesztést. 

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a Jókai Mór Kö-
zösségi Színtér és a Nagyközségi és Iskolai 
Könyvtár 2022. évi tevékenységéről szóló be-
számolót.

• Ellenszavazat nélkül elfogadta a település egész-
ségügyi helyzetét bemutató fogorvosi, házior-
vosi és védőnői beszámolót. A 2. sz. háziorvosi 
körzet beszámolóját – az orvos kérésére - a tes-
tület az októberi ülésen fogja megvitatni.

• A beszerzési eljárás lezárásával ellenszavazat 
nélkül döntött arról, hogy a „külterületi helyi 
közutak fejlesztésé” építési beruházás közbe-
szerzési feladatainak ellátására a Köz-Pálya Kft. 
(Újhartyán, Monori u. 30.) pályázót bízza meg. 
Elfogadott ajánlati ár: 1.746.256 Ft + áfa. 

A napirendi pontok lezárását követen a polgármester:
• Tájékoztatást adott az önkormányzat folyószám-

láin lévő pénzösszegről, mely szerint az önkor-
mányzat pénzügyi helyzete stabil.

• Ismertette dr. Wolkowski Bogdan Pawel házior-
vos aznap megküldött levelét.

Tájékoztatom kedves lakosainkat, hogy az önkor-
mányzat honlapján (www.taborfalva.hu) megte-
kinthetik a képviselő-testület nyilvános üléseiről 
készült jegyzőkönyveket, a hatályos rendeleteket. A 
„Közérdekű információk” cím alatt közzétételre ke-
rülnek többek között az önkormányzat 5 M Ft feletti 
szerződései, a közbeszerzési eljárások kiírása, azok 
eredményei.
A Képviselő-testület soron következő ülését 2023. 
október 30-án tartja, melyen minden érdeklődőt 
szeretettel vár.

KUNDRA ERIKA
jegyző 

Ülésezett a Képviselő-testület
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Közmeghallgatás
Nagy Andrásné polgármester beszámolója

Szeretettel köszöntöm meghívott ven-
dégeinket, a Képviselő- testület tagja-
it, és minden érdeklődőt, aki szemé-
lyesen megjelent, vagy online követ 
minket Facebook-oldalunkon!
A Facebookon való élő közvetítés azt 
vonja maga után, hogy oda bárki, bár-
mit kommentelhet. Mindenkit kérek 
arra, hogy ezt olyan modorban tegye, 
hogy senkit ne sértsen  sem jogilag, 
sem erkölcsileg! Amennyiben ezt meg-
teszi, akkor pedig ezért majd vállalja a 
felelősséget!
Több témából építettem fel ez évi Köz-
meghallgatásunk beszámolóját. Költ-
ségvetési beszámoló, pályázatok vonat-
kozása, óvodai-bölcsődei beszámoló, 
szociális ellátásunkról szóló beszámoló, 
közbiztonságunkról szóló beszámo-
ló, orvosi ellátásról szóló beszámoló, 
Könyvtárosunk személyében történő 
változás, kulturális programjaink. Sze-
mélyi változások a Polgármesteri hiva-
talban. (Jegyző, Műszaki ügyintéző)
A Közmeghallgatás menete:
Polgármesteri beszámoló, majd 
amennyiben meghívott vendégeink 
szeretnének valamely témában hoz-
zászólni, úgy megtehetik. Mindezek 
után, a jelenlévők tehetnek fel kér-
déseket, majd az e-mailben feltett 
kérdésekre válaszolunk, végül pedig a 
Facebokoon érkezett kérdések követ-
keznek majd.
Költségvetési beszámoló
Költségvetésünk a 2023-as évben 
is stabil és kiszámítható. Minket 
sem kerül el az extra magas infláció, 

egy hónapja készítettünk egy kimu-
tatást az intézmények vonatkozásá-
ban. Intézményeink fenntartása 2023 
első félévben már meghaladta azt az 
összeget, ami  2022-ben az egész évi 
ráfordítás volt. Az Önkormányzatnak 
első és legfontosabb feladata az in-
tézmények működtetése olyan szín-
vonalon, ami eddig megszokott volt. 
Mivel az iparűzési adó befizetés igen 
magas, ami egyrészről jó, hiszen azt je-
lenti, hogy a településen működő cé-
gek sikeresek, másrészről viszont azt 
vonja maga után, hogy nő a település 
adóerő képessége, ezáltal néhány te-
rületen csökken az állami támogatás 
mértéke. Különösen érezhető ez a szo-
ciális támogatásoknál. Ezen a terüle-
ten saját forrásból igen nagy összeget 
kell ahhoz pótolnunk, hogy a megszo-
kott támogatásokat biztosítani tudjuk 
a lakosság részére. A költségeket úgy 
próbáljuk csökkenteni, ahogy minden-
ki tapasztalhatta, hogy már 2022-ben 
sem szereltettük fel a karácsonyi dísz-
kivilágítást, csak a Köztársaság teret 
díszítettük, és január-február hóna-
pokban pedig zárva tartott a Közösségi 
színtér is és a Helyőrségi Művelődési 
Otthon (HEMO) is. Egyéb más terüle-
ten elég nehéz költséget csökkenteni, 
mert a gyermeknevelési és szociális 
intézményeinkben sem a fűtést, sem 
a világítást nem tudjuk minimumra 
csökkenteni, csak próbálunk az energi-
ával ésszerűen gazdálkodni. 
Pályázati híreink
Minden eddigi pályázatunkat sikere-
sen zártuk, mind elszámolásra került, 
ezeket az elszámolásokat befogadták. 
Egy függőben lévő pályázatunk van, 
egy külterületi útra, amelynek közbe-
szerzési eljárása első körben érvény-
telen volt. Most dolgozunk a máso-
dik körben való közbeszereztetésen. 
Aki követi a pályázati kiírásokat, az 
tudja, hogy a Magyar Falu Program 
keretein belül ebben az évben kevés 
lehetőség volt, egy belterületi útbur-
kolat javítására adtunk be pályázatot, 
amelynek az eredménye még nem is-
mert. Sajnos, az építőanyag árak és a 
munkadíjak olyan szinten emelkedtek, 
hogy a pályázati keretösszegeket 
jelentősen ki kell egészíteni, ha 
minőségi és maradandó munkát 
szeretnénk végeztetni.
Folyamatos egyeztetéseket folytatok 
Pogácsás Képviselő Úrral az idei és a 

jövő évi pályázati lehetőségekről. Lát-
ható és érezhető, hogy sem ebben az 
évben, de talán még a jövő évben sem 
leszünk elkényeztetve pályázati téren. 
Intézményeink
Óvoda-bölcsőde
A születések száma emelkedett az 
elmúlt években, így elkerülhetetlen 
volt, hogy beiratkozáskor mindkét in-
tézményben elutasításokra kerül majd 
sor. Az óvodai csoportok létszáma ma-
gas, egyre több a fejlesztést igénylő 
gyermek, és sajnos, van olyan is, akit 
azért kell elutasítani, mert nem tu-
dunk az igényeinek megfelelő fejlesz-
tést biztosítani. Ezek rajtunk kívülálló 
dolgok, szülőként ezt megélni nehéz, 
és sokszor felfoghatatlan is, de sajnos, 
így van. Az óvoda pedagógushiánnyal 
küzd, de Intézményvezető Asszony és 
a kolléganők ennek ellenére nem pa-
naszkodnak, hanem alkalmazkodnak 
a folyamatosan változó helyzethez. Itt 
jegyezném meg, hogy az óvoda tekin-
tetében nem csak a pedagógushiány 
jelent problémát. Óvodánk épülete 
és berendezése elég sok téren kor-
szerűsítést igényelne. Bár az ener-
giahatékonysági felújítás kétszer is 
megtörtént, a fűtésrendszer még 
mindig gazdaságtalan. Az áramháló-
zat is felújítást, korszerűsítést igényel, 
a belső nyílászárók cserére szorulnak. 
A felnőtt vizesblokk már szinte kritikán 
aluli. Egy WC áll rendelkezésre a 16 
dolgozónak, zuhanyzó nincsen és az öl-
töző is elég szocreál képet mutat. Az itt 
dolgozók részére sem egy elszeparált 
étkező, de a pedagógus kolléganőknek 
még egy nevelői szoba sincsen. Éles 
az ellentét a társintézménnyel ebben 
a tekintetben, hiszen hála Istennek a 
bölcsődénk minden kényelmi dolog-
gal fel van szerelve. Mindezek ellené-
re hangsúlyozom, hogy óvodánk dol-
gozói soha nem panaszkodnak, nem 
követelőznek, hanem csendben, nagy 
hivatástudattal és szeretettel végzik 
a dolgukat.  Hozzáteszem, így volt 
ez mindig, ahogy én az ott töltött 20 
évemre visszaemlékszem. Köszönöm 
lányok ezt a munkához való hozzáál-
lást!
Iskola
Mint az köztudott, az iskola nem ön-
kormányzati fenntartású intézmény. 
Ennek ellenére lehetőségeinkhez 
mérten próbáljuk támogatni, ha mó-
dunkban áll, még az ott dolgozókat 
is. Ezekhez a támogatásokhoz állami 
segítséget nem kapunk, ezek a saját 
tartalékaink terhére történnek. Mivel 
nem vagyunk fenntartói az iskolának 
és a közmeghallgatás napján kaptam 
meg az iskola beszámolóját, így nem 



6

TÁBORFALVAI MOZAIK ● 2023 október

volt alkalmam átnézni, ezért most 
nem tudok tájékoztatást adni az idei 
tanévkezdést illetően sem a tanulói 
létszámra vonatkozólag, sem pedig a 
pedagógus létszámra vonatkozólag.
Szociális ellátásunk
5 főt foglalkoztatunk, 1 fő családgon-
dozót, 3 fő gondozónőt, és 1 fő szoci-
ális adminisztrátort. A 3 gondozónő 44 
fő részére biztosít gondozást, ez min-
denki számára ingyenes. Jelzőrend-
szert 40 fő részére tudunk biztosítani, 
ebben Budavári Norbi és Andika van a 
segítségünkre. Szociális adminisztráto-
runk ellátja az összes adminisztrációs 
feladatot, és ha szükség van rá, akkor 
besegít a gondozónőknek is. Lényege-
sen szélesebb körben látunk el felada-
tot, mint amikor társulás keretében vé-
geztük ezt az ellátást. De, teremtettünk 
új munkahelyeket, részt veszünk az 
élelmiszerbank élelmiszermentő akci-
óiban, és ami a legfontosabb, sokkal 
nagyobb rálátásunk van a lakosság 
szociális helyzetére.
Közművelődés
Két területre tagolódunk ezen a téren, 
a Könyvtárra és a Közösségi Színtérre. 
Először a Közösségi Színtérről. Sen-
ki előtt nem titok, hogy Soós- Győrffy 
Kató művelődésszervezőnk a nők 40 
programmal, saját kérésére nyugdíjba 
vonult. Művelődésszervezői munkakö-
rét Nagy Bence látja el, két kolléganője 
segítségével, Lőrinczi Gabriellával és 
Láncos Józsefnével. Két helyszínen kell 
helytállniuk, hiszen a Helyőrségi Mű-
velődési Otthon is hozzájuk tartozik. A 
Jókai Mór Közösségi Színtérre vonatko-
zóan pályázatot adtunk be a Top Plusz 
keretében, de sajnos, forráshiány miatt 
elutasításra került. Lehetőség van egy 
második körben is megpróbálni, és élni 
is fogunk ezzel a lehetőséggel. A pan-
démia nagyon sokat hátráltatta a köz-
művelődést, a megrendezésre kerülő 
programjaink látogatottsága azonban 
nem csökkent. Teremtettünk új hagyo-
mányokat, ilyen a Tökjó nap, ami az 
idén már harmadszor kerül majd meg-
rendezésre, és ilyen az Újévi koncert is.
Könyvtár
Borsi Mária könyvtárosunk nyugdíjba 
vonul, de nem engedjük el Táborfalva 
közéletéből. Továbbra is tagja lesz a 
Mozaik újság szerkesztőbizottságának, 
és az Önkormányzat Facebook-olda-
lán is találkozni fogunk vele. Jelenleg 
Lőrinczi Gabriella helyettesíti, állandó 
könyvtárosunk Sinka Nikolett lesz. Meg 
kell itt is jegyeznem, hogy a Könyv-
tár jelenleg nem tudja betölteni azt a 
funkcióját, amit tulajdonképpen hiva-
tott lenne ellátni. Sajnos, lehet, hogy 

ez most egy rosszul hangzó mondat, 
de az iskola épületén belül nincsen jó 
helyen. Olyan helyen, épületben kelle-
ne, hogy legyen, ahol közvetlen bejárá-
suk lenne az olvasóknak. Ki is nőttük ezt 
a két tanteremnyi helyet. Egyelőre nin-
csen mód és lehetőség, hogy máshová 
helyezzük, de keressük a megoldást. 
Néhány szóban a Polgármesteri Hiva-
tal munkájáról
Nem titok, hogy Táborfalva első és 
egyetlen jegyzője, Kundra Erika is nyug-
díjba vonul. Igyekeztünk meggyőzni, 
hogy maradjon, legalább tanácsadói 
minőségben, de hajthatatlan. Október 
15-től november 15-ig munkával tölti 
a felmondási idejét, november 15-től  
december 15-ig pedig szabadságon. 
Már kiírtuk a jegyzői álláshelyre a pályá-
zatot, eddig még nem érkezett pályázat. 
Én várok egy belső, érvényes pályá-
zatot, egy olyan pályázótól, aki mél-
tó utódja lenne Jegyző Asszonynak. 
Itt kell megjegyeznem, hogy amikor 
kezembe vettem a Jegyző felmondá-
sát, akkor lejátszódott előttem az a 
négy év, amit együtt dolgoztam vele. 
A közigazgatásban jobb, hozzáértőbb, 
törvénytisztelőbb tanítóm nála nem 
lehetne. Minden elképzelésemet, ter-
vemet, a törvény útját követve támo-
gatta. Megkereste nekem a legjobb 
és legköltséghatékonyabb utakat. És 
főleg most, az utóbbi időben nagyon 
sokat segített jó tanácsaival, higgadt-
ságával és mértékletességével. Igyek-
szünk az Önkormányzatiságot hozzád, 
a te munkádhoz méltón végezni! 
Más tekintetben a Polgármesteri Hiva-
tal munkája zökkenőmentes, a tárgyi 
és a személyi feltételek a követelmé-
nyeknek megfelelőek.
Közbiztonság
Közbiztonságunkért, annak színvona-
láért a legtöbbet Kocsis László körzeti 
megbízottunk tesz. Rendkívül jó kap-
csolatot ápolunk, mind vele, mind 
pedig az örkényi rendőrőrsön szolgá-
latot tevő kollégáival.  Laci felé is van 
azonban egy igen nagy adósságunk. 
Folyamatosan kiváló munkát végez, 
mindig naprakész a helyi ügyekben, 
egyik leghasznosabb tagja Táborfal-
va közösségének. Nem tükrözi azon-
ban ezt a KMB-s iroda. Ki kell, hogy 
mondjam, hogy az iroda kritikán aluli. 
Ennek az intézménynek új helyet kell 
keresni! Én ígérem neked Lacika, hogy 
a munkádhoz és az eredményeidhez 
méltó helyre fogom költöztetni a 
KMB-s irodát.
Orvosi ellátásunk
Kezdeném a fogorvosi ellátással. Fogor-
vosunk dr. Bölöni István. Mindannyian 

ismerjük, őt is és a munkáját is. Vele 
kapcsolatban nincs más kötelessé-
gem, mint a további munkájához 
jó egészséget és jókedvet kívánjak 
Doktor úrnak, az elkövetkező időkre!
2023-ban vehette át Doktor Úr arany-
diplomáját, melyhez ezúton is szeret-
nék gratulálni! Asszisztense, Taskóné 
Évi 40 éve dolgozik az egészségügy-
ben. Mindkettőjük munkáját ezúton is 
köszönjük!
Háziorvosi ellátásunk
Az 1-es körzet: háziorvosok: dr. 
Szisz János és dr. Bajmóczy Géza, 
asszisztensek: Máriás Mihályné Ildikó 
és Lángné Deák Katalin. Az elmúlt 
időszakban tartós helyettesítésre 
került sor, de erről Szisz doktor 
fog tájékoztatást adni. A tartós 
helyettesítés alatt a körzet munkájára 
a betegek felől panasz nem érkezett, 
önkormányzati intézkedésre nem 
kellett, hogy sor kerüljön. 
A 2-es körzet. Háziorvosok: dr. Wol-
kowski Bogdan Pawel  és dr. Siserman 
Gyöngyi Veronika, és Wolkowski dok-
tor utolsó tájékoztatása alapján asz-
szisztensi feladatokat Feketéné Stiber 
Judit lát el. 
Rendelési időkre vonatkozólag:
2022. október 1-jével rögzítettünk egy 
rendelési időt (a két orvos, a jegyző és 
én), amit az ÁNTSZ jóváhagyott. Ezt a 
rendelési időt később dr. Wolkowski 
módosította, de mindösszesen annyival, 
hogy a saját rendelési idején belül 
prevenciós órákat alakított ki, azonban 
abban mindannyian egyetértünk, hogy 
ezekben az órákban is nyitva kell a 
rendelőnek lenni, és az orvosnak és 
az asszisztenciának ott kell tartózkod-
nia. A rendelési idő 3. módosítása is 
dr. Wolkowski által történt. Ez annyiban 
változtatta meg a rendelési időt, hogy 
a fent említett prevenciós órák hétfőtől 
csütörtökig 12-13-ig tartanak. Megjegy-
zem, ezek a prevenciós órák teljesen 
egyedülállóak a térségben, mert egyet-
len körzeti orvos rendelési idején belül 
sincs ilyen, úgyhogy én azt gondolom, 
nem csak számomra fedi homály ezek-
nek az óráknak a célját.
Minden ellenkező híresztelés és rossz 
hírkeltés ellenére jelentem ki, hogy 
Önkormányzatunk mindenben támo-
gatja a háziorvosainkat, ezért cseré-
be nem kérünk mást, mint becsüle-
tes betegellátást, és azt, hogy amit 
az önkormányzat és a doktorok által 
aláírt feladat-ellátási szerződésben 
rögzítettünk, maradéktalanul betart-
sák. Ezek közé tartozik a rendelési 
idő betartása is. Nem hiszem, hogy 
sokat várunk el.
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Mindkét Doktor maximálisan kihasz-
nálta a Táborfalva nyújtotta lehetősé-
geket. Szisz Doktor Úr 16 millió forin-
tos, állam által nyújtott letelepedési 
támogatásban részesült, és a rendel-
kezésére bocsájtottunk egy kicsi szol-
gálati lakást is.
Dr. Wolkowski már a helyettesítési 
ideje alatt beköltözött a Magyar Falu 
Program keretén belül, az önkormány-
zat által épített orvosi szolgálati lakás-
ba. Ez a ház Táborfalva legkorszerűbb 
és legmodernebb, legkisebb rezsivel 
rendelkező háza.
Igaz, hogy orvosi rendelőnk csak egy 
van, de mind ez idáig a mai napig köz-
tiszteletben álló, nyugdíjban lévő há-
ziorvosainknak megfelelt. Az elmúlt 
években kicseréltük a bútorzatot, 
az ajtók a hanghatások elkerülése 
érdekében belső párnázatot kaptak. Új 
EKG-t és új defibrillátort vásároltunk. A 
számítógépes rendszer megújult, két 
darab laptoppal ki is bővült. Mobil in-
ternet elérhetőség is rendelkezésre áll, 
az esetleges vezetékes internet szüne-
tek idejére. A pandémia alatt az ÁNTSZ 
segítségével rengeteg fertőtlenítő és 
védőfelszerelést biztosítottunk. Co-
vid-zsilipet állítottunk a járvány idején 
az ajtóba, ehhez az asszisztenciát, a vé-
dőfelszerelést és a teszteket az önkor-
mányzat saját költségén biztosította. 
Ez a környékben egyedülálló volt. Mint 
ahogyan az is, hogy az oltásokhoz szük-
séges oltóanyagért nem az orvosoknak 
kellett menni, mert azt az önkormány-
zat autója, vagy én hoztam Dabasról az 
ÁNTSZ-től. Ez mind-mind azt bizonyítja, 
hogy mindent megteszünk annak érde-
kében, hogy minél jobb orvosi ellátás-
ban részesüljenek a lakosok.
Úgy gondolom, hogy az Önkormány-
zatnak, az Orvosoknak, és a mellet-
tük dolgozóknak együtt kell működni, 
mert csak ez szolgálja a lakosság érde-
keit. Messziről jött emberek azt mon-
danak, amit akarnak, megismerni és 
értékelni a munkájuk alapján tudunk 
mindenkit. Elismerést, tiszteletet, jó 
szót és megbecsülést kierőszakolni, fe-
nyegetéssel, pszichés ráhatással nem 
lehet. A kölcsönös, egymás iránti tisz-
telet és a munka iránti alázat az, ami 
előbbre visz. 
Itt a földön egyetlenegy számít, az, 
hogy ember emberrel mint bánik. Nem 
kell, hogy mindenki mindenkit szeres-
sen, csak hagyni, hogy ember lehessen!
És akkor az orvosi ellátásunkról szóló 
beszámolómat hadd fejezzem be stílu-
sosan egy Márai Sándor idézettel:
„Az ember erősebb, mint a sors, s mindent 
ki lehet bírni, ha jó a lelkiismeretünk.„

Egyéb feladataink
- Civil szervezetek támogatása,
- történelmi egyházaink támogatása,
- gyermekek szabadidős programjainak 
  kiemelt támogatása.
Tévhitek eloszlatása
Látható és leszűrhető, hogy minden 
területen a lehetőségeinkhez mérten 
próbálunk helytállni. Van azonban, ami 
tőlünk függetlenül történik, és mégis a 
végső megoldást nekünk kell megta-
lálni. Ilyen például a közúthálózatunk 
forgalmi rendje. Nagy port kavart fel 
az elmúlt időben a Tarcsay út mellett 
elhelyezett megállni tilos táblák ügye. 
Tőlünk függetlenül kerültek ki, minden 
előzetes értesítés nélkül, hiszen sem a 
közút, sem a MÁV nem köteles minket 
értesíteni arról, hogy a saját területén 
mit helyez el. Ezt kizárólag a közleke-
désrendészettel kell egyeztetniük, ami 
meg is történt. Az, hogy büntetést von 
maga után egy közlekedési szabály 
megszegése, ez szerintem minden-
kinek evidens kellene, hogy legyen. 
Csodálkozva tapasztaltam, amikor volt 
kolléganőm, széles mosollyal odapar-
kolt a tábla alá, és még szélesebb mo-
sollyal, elégedetten vonult át az úton.  
Tényleg elég nevetséges volt a szituá-
ció, vagy a KRESZ-t nem ismeri, vagy 
szeret büntetést fizetni, vagy bátor. 
Mindenesetre remélem, hogy más te-
lepülésen is így demonstrál a megállni 
tilos táblák ellen, hogy közvetlenül oda 
parkol alájuk.
Nos, ez csak egy kis kitérő volt a szitu-
áció érzékeltetésére. 
A táblák összeszedése lényegesen 
nagyobb utánajárást, egyeztetést igé-
nyelt, mint a kihelyezésük. A költsé-
gekről nem is beszélve. Kb. 600 ezer 
forintba került az útszéljelző karók 
megvásárlása és kihelyezése. Ezt meg-
előzte egy MÁV-val történő egyezte-
tés, ahol ők jelölték ki a védőtávol-
ságot. Azután egy Közút felé történő 
jelzés, hogy kihelyeztük, és kérjük, 
hogy a táblákat ezek után szedjék fel. 
Az egyeztetések az első jelzéstől szá-
mítva, a táblák összeszedéséig 6 hóna-
pig tartottak. Cserébe persze, megkap-
tuk a Közúttól az ominózus útszakasz 
útpadkájának karbantartását. Azt gon-
dolom, mindenki előtt világos, hogy ez 
nem kis pénzbe kerül majd. 
Nos, az én polgármesteri esküm így 
szól: Magyarország törvényeit mara-
déktalanul betartom, és másokkal is 
betartatom. A lakosság érdekeit leg-
jobb tudásom szerint megvédem és 
képviselem.
Én ezt a tisztséget így végzem. Szólja-
nak ezek a törvények a közigazgatásról, 

szóljanak a közoktatásról-köznevelés-
ről, a szociális rendszerről, de szóljanak 
egy orvosi feladatellátásról, a kötele-
zettség ugyanaz. Betartani és betartat-
ni. Ez nem mindig szimpatikus, de azt 
mindenkinek tudomásul kell vennie, 
hogy az emberi jogok emberi köte-
lezettségeket is vonnak maguk után. 
Jogai csak azoknak vannak, akik vállal-
ják az ezekkel járó kötelezettségeket 
is. Képviselem azoknak az érdekeit is, 
akik hangosan kiabálnak, mocskolód-
nak és fröcsögnek, néha már a jó ízlés 
határát átlépve. Néha úgy gondolom, 
hogy kötelességüknek érzik, hogy gon-
dolkodás nélkül mindenfélét irkálja-
nak. Én ezekkel megtanultam együtt 
élni, de kérdezem, vajon a folyamato-
san bírálók, ők bírnák ezt a fajta kom-
munikációt?
Végezetül csak annyit.
Egyetlen eddigi testület sem szembe-
sült még ennyi lehetetlen helyzettel, 
mint mi. 
Világméretű járvány, pandémia, az 
energia árának robbanásszerű emel-
kedése, rendkívüli mértékű infláció. 
De jutott nekünk lőtértűz, özönvíz-
szerű eső szélviharral, Polymer Plastic 
Recycling Kft. …
Ennek ellenére rengeteg eredmé-
nyünk van, elég csak végigmenni a 
településen és a településképet meg-
nézni. Vannak persze hiányosságaink 
is. A közúthálózatunk egy része még 
mindig kritikán aluli, ennek felújítá-
sa érdekében folyamatos egyeztetést 
folytatok. Hallható volt a beszámo-
lóban, hogy az intézményeinkben is 
van bőven megoldásra váró feladat. 
Tudjuk, hogy most nem a nagy lehe-
tőségek időszaka van. Ennek ellenére 
ez a Képviselő-testület továbbra is ren-
díthetetlenül dolgozik a közösségért, 
Önökért, Értetek!

NAGY ANDRÁSNÉ 
polgármester

(Elhangzott 2023. szeptember 12-én 
Táborfalva Nagyközség Képviselő-tes-
tületének közmeghallgatásán.)
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 U15-ös leány Futsal csapat Fotó: Jánosi Zoltán  U15-ös leány csapat Fotó: Jánosi Zoltán

Tájékoztatás szociális célú tűzifa támogatásról
Tisztelt Lakosaink!

Önkormányzatunk ez évben is állami támogatást ka-
pott a téli szociális tűzifa beszerzéséhez. 
A támogatásra való jogosultság megállapítását ren-
deletben szabályozta, melyről összefoglaló tájékoz-
tatást az alábbiak szerint adunk:
Táborfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-tes-
tülete a szociálisan rászorulók részére 2023-2024. 
évben a téli fűtéshez természetbeni ellátás formájá-
ban tűzifát biztosít. Mivel önkormányzatunk az idén 
az előző évekhez képest kevesebb (128 erdei m3) fára 
kapott támogatást, így szükséges volt a jogosultak kö-
rének leszűkítése, így a 65 év feletti lakosaink kérel-
me is jövedelemi helyzetük alapján kerül elbírálásra.
A tűzifajuttatást az a Táborfalva település közigaz-
gatási területén lévő lakás tulajdonosa, bérlője vagy 
albérlője igényelheti, aki fatüzelésre alkalmas fűtő-
berendezéssel rendelkezik.
Jövedelemre tekintet nélkül jogosult az ellátásra aki:

a) a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról 
szóló törvény szerint 
  aa) aktívkorúak ellátásra,
  ab) időskorúak járadékára,
  ac) települési támogatásra jogosult 
b) családjában rendszeres gyermekvédelmi kedvez-
ményben részesülő személy van.

Szintén jogosult a támogatásra az a kérelmező, aki a 
fentiek szerinti feltételeknek nem felel meg, viszont 

családjában az egy főre eső jövedelem nem halad-
ja meg a szociális vetítési alap 400%-át (114.000 Ft) 
feltéve, ha Táborfalván állandó bejelentett lakcímmel 
rendelkezik, életvitelszerűen Táborfalván tartózkodik. 
Ebben az esetben jövedelemigazolást szükséges be-
csatolni!
Egy kérelmező a fent meghatározott jogcímek közül 
csak egyik alapján jogosult tűzifa támogatás igény-
bevételére.
Egy lakóingatlan esetében csak egy személy jogosult 
a támogatásra.
A kérelmeket 2023. november l-jétől 2024. január 
15-ig lehet benyújtani a Polgármesteri Hivatalba, a 
rendelet mellékletét képező formanyomtatványon, 
amit az újság mostani számában közzéteszünk.   A 
nyomtatvány ezenkívül átvehető az ügyfélszolgála-
ton, illetve letölthető az önkormányzat honlapjáról 
is. A tűzifa kiosztása 2024. január hónaptól történik.
A szociális tűzifa más részére át nem adható, el nem 
idegeníthető. Amennyiben a jogosult a részére bizto-
sított szociális tűzifát értékesíti, úgy ugyanezen jutta-
tás igénylésekor a támogatásból kizárható. 
A szociális tűzifa támogatást az Önkormányzat csak a 
Belügyminisztérium által megítélt mennyiségű tűzifa 
erejéig tudja biztosítani.  Ennek kiutalását követően 
a beérkezett kérelmeket az Önkormányzat csak saját 
készlete erejéig tudja kielégíteni. 

KUNDRA ERIKA
jegyző

Ne változtassuk át WC-kagylónkat, mosogatónkat, mosdókagylónkat szemetes kukává!
A WC-kagylóba, mosdóba vagy mosogatóba bedo-
bott hulladékok, mint a nedves törlőkendő, cigaretta-
csikk, ételek, olaj és zsír a csatornahálózat eltömődé-
sét okozzák, egészen a szennyvízkezelő berendezésig. 
A legutóbbi táborfalvi dugulást is az emberi hanyag-
ság okozta, melyet a szükséges szivattyúcsere kö-
vetett. Mindez nem csak kellemetlenséggel járt, de 
több százezer forint költséget is jelentett!
Mit nem szabad az elvezető csatornába dobni? 
Nedves törlőkendőt, papírtörlőt, pelenkát, egész-
ségügyi betéteket, óvszert és fogselymet. Ezek olyan 
anyagokból készülnek, melyek nem bomlanak le és 
eltömődést okozhatnak; az ilyen dolgoknak a szeme-
tes kukában a helyük!
Zsírokat, olajokat. A zsiradékok az elvezető csövek 
belső felületére ragadnak, idővel megszilárdulnak és 
eltömődéshez vezetnek. Részleges segítség a forró 
vízzel és tisztítószerrel való felöntés, a legjobb meg-
oldás az, hogy várják meg, amíg a zsír megszilárdul 
és dobják ki a szemétbe!
Ételmaradékokat. Különösen a kávézacc, apró étel-
maradékok, tojáshéjak tömítik el a csővezetéket; 
használjanak mosogatószűrőt, hogy az a mosogatás 
alatt összegyűjtse a maradék ételmaradékokat, majd 
dobják ki a szemetes kukába!

Hajat, szőrt, tollat, állati hulladékokat. Nem bom-
lanak le, nagyon nehéz őket a csővezetékből eltá-
volítani; ezért használjanak szűrőt a kádban és a 
tusolóban!
Lejárt szavatosságú gyógyszereket. A lejárt szavatos-
ságú gyógyszerek egytől egyig kész vegyületbombák, 
ezért szigorúan tilos ezeket a kukába dobni vagy a 
lefolyóba önteni. A talajba jutva az esővíz kioldja a 
kemikáliákat. A csatornába került gyógyszerek nagy 
része a szennyvíztisztítás során nem bomlik le telje-
sen, így az élővizekre, élővilágra is veszélyt jelenthet-
nek. Leadási lehetőségek: gyógyszertárak.
Veszélyes háztartási anyagokat, mint a motorolaj, 
növényvédő szer, festék, oldószer, vegyszer, kőolaj-
termékek, lakkok. Ezek nagyon veszélyesek, és hosz-
szú távú környezetkárosodást okoznak.        Az ottho-
nunkban, saját háztartásunkban keletkező veszélyes 
hulladékokat össze kell gyűjtenünk és az erre kijelölt 
hulladékudvarba kell eljuttatnunk.
Kedves Táborfalviak!
Kérjük, segítsék munkánkat! Védjük meg együtt csa-
tornahálózatunkat a szükségtelen eltömődéstől és a 
drága karbantartási költségektől!

DAKÖVÖS FIÚK
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Az internet nagyszerű eszköz, de veszélyeket is rejt. A 
gyermekek és a fiatalkorúak védelme az internet káros 
tartalmaival szemben egyre fontosabb kérdés napjaink-
ban. A tisztességes weboldalak mellett találkozhatunk 
olyan oldalakkal, amelyek megtévesztő, hamis informá-
ciókat vagy az egészséges erkölcsi és szellemi fejlődésre 
káros tartalmakat, így pornográf és erőszakos tartalmú 
információkat közölhetnek.
Az internet számos veszélyt rejt a gyermekekre nézve, 
hiszen ők még képtelenek helyesen szűrni és értékelni a 
kapott információt, megkülönböztetni az értékeset az ér-
téktelentől. Képzeljük el az internetet úgy, mint egy hatal-
mas labirintust, aminek nincs kijárata, bármerre elindul-
hatunk, mert folyton változik, bővül. Minden ajtó mögött 
van valami, de hogy mi, azt csak akkor tudjuk meg, ha már 
kinyitottuk. És képzeljük el, hogy ebbe a labirintusba egy 
gyereket engedünk be, egyedül.
Ajánlás szülőknek:
- Készítse fel gyermekét az internet helyes használatára, 
az internet világára! - A szülő irányítsa a gyermek interne-
tes tartalmakkal kapcsolatos érdeklődését!
- A szülő mindig legyen érdeklődő akkor, ha a gyermek 
valamilyen általa felfedezett netes újdonságról számol be, 
vagy éppen valami olyanról, amely számára nem tetsző!
- Alkalmazzon szűrőprogramokat a biztonságosabb inter-
netezés érdekében! Ezek segítségével megválogathatja 
a gyermeke számára elérhető oldalakat, megelőzheti a 
pedofil jellegű zaklatásokat, valamint azt, hogy gyermeke 
erőszakos tartalmakra bukkanjon a világhálón!
- Szakítson időt a közös szörfözésre, így gyermekét hoz-
zászoktathatja ahhoz, hogy az internetezés lehet közös 
program is!
- Amennyiben tudomására jut, hogy gyermekét bármilyen 
formában zaklatják az interneten keresztül, azonnal for-
duljon a rendőrséghez!
Ajánlás a gyermekeknek:
- Világháló = mindenkihez eljut, amit oda egyszer feltöl-
tünk!
- Vigyázz, milyen képeket raksz fel a közösségi oldalakra, 
vigyázz, miket posztolsz ki!
- Minél személytelenebb elérhetőséget adj meg!
- Soha ne add meg a lakcímedet, telefonszámodat sen-
kinek az interneten keresztül! - Mindig más regisztrációs 
nevet és jelszót használj!
- Soha ne jelöld be a jelszó megjegyzése részt!
- Ne használd a nevedet regisztrációs névként!
- Letöltések alkalmával figyelj, hogy csak azokat a tartal-
makat töltsd le, ami nem tilos, mert az illegális tartalom 
letöltését a törvény bünteti!
- Internet kávézóban vagy wifi pontról ne intézz személyes 
ügyeket!
- Ne hagyd őrizetlenül a számítógépet és ne maradj beje-
lentkezve, amikor nyilvános helyen chatelsz, vagy belépsz 
a közösségi oldaladra!
- Találkozót, randevút ne beszélj meg! Ha mégis, akkor 
el kell mondanod a szüleidnek és fontos, hogy valaki el-
kísérjen!

- Képeket (főleg erotikus tartalmúakat) soha senkinek ne 
küldj át, mert bárki bármikor visszaélhet vele, akár zsarol-
hatnak is, illetve zaklathatnak miatta!

A 8 leggyakoribb hiba, amivel az internetező gyerekek 
veszélybe sodorják magukat:

1. Közzéteszik saját maguk vagy mások személyes adatait.

2. Felelőtlenül megosztják jelszavaikat.

3. Túlzott figyelmet kiváltó képeket közölnek magukról és 
másokról.

4. Illegális tartalmakat töltenek fel / le.

5. Azt hiszik, hogy tevékenységük anonim az interneten.

6. Levélszemetet nyitnak meg.

7. Valótlan információkat továbbítanak anélkül, hogy 
meggyőződnének azok

hitelességéről és aktualitásáról.

8. Felelőtlenül kattintanak bármilyen linkre anélkül, hogy 
tudnák, biztonságos oldalra vezet-e.

Cyberbullying= internetes zaklatás

A gyerekek sokszor nem érzik az online világ veszélyeit, 
nincsenek tisztában a hatásaival, nem ismerik a mobil-, 
online eszközök erejét. Ugyanakkor a fiatalok számára az 
internet, a mobiltelefonok és számítógépek világa fontos 
és mindennapos dolog. Fenyegetés, zsarolás, cikizés, kikö-
zösítés, megszégyenítés, illetéktelen képek, lejárató mo-
bilfelvételek, rosszindulatú megjegyzések, álprofil és még 
sok más fenyegeti a gyerekeket a világhálón. Ahhoz, hogy 
megvédhessük gyermekeinket az internetes zaklatóktól, 
lépést kell tartanunk a technika fejlődésével. Próbáljuk 
meg nyomon követni gyermekünk társadalmi életét a kö-
zösségi oldalakon! Erre jó lehetőséget ad, ha a szülő is be 
van jelölve ismerősként.

Amennyiben úgy látjuk, hogy gyermekünket nyomasztja 
valami, visszahúzódó lesz, feszültnek, idegesnek tűnik in-
ternetezés vagy mobilozás után, esetleg romlik a tanulmá-
nyi eredménye, akkor nézzünk alaposabban utána annak, 
mit csinál a neten. Ha kiderül, hogy cyberbullying áldozata 
lehet, akkor mentsük el a bizonyítékokat és jelentsük be 
a dolgot. Ha a gyerek kevésbé közlékeny, nem nyílik meg, 
akkor keressük vissza a bejegyzéseit, chatarchívumát vagy 
a böngészési előzményeit.

A cyberbullying jelensége az általános és középiskolá-
sok életében a legjellemzőbb. Ha a gyerek iskolatársai 
felől érkezik támadás, az események dokumentálása 
után jelezni kell a problémát a pedagógusok és a szü-
lők felé. Értesíthetjük a weboldal üzemeltetőjét, és a 
www.biztonsagosinternet.hu portált, súlyos esetben a 
rendőrséget. A kiskorúak személyes adataival való visz-
szaélés, fizikai fenyegetés vagy szexuális zsarolás tör-
vénybe ütközik, ezekben az esetekben mindenképp ér-
tesítsük a hatóságokat!

Akik káros, veszélyes tartalmakkal találkoznak az interne-
ten és nem tudják, hogy mitévők legyenek, tanácsadást 
kaphatnak a Kék Vonal holnapján vagy a 116-111-es in-
gyenes számon.

PEST MEGYEI RENDŐR-FŐKAPITÁNYSÁG
BŰNMEGELŐZÉSI OSZTÁLY

Az INTERNET veszélyei
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Táborfalva KSE
Utánpótlás U7-U9, U13, U15 fiú, U15 lány

A szeptemberi szezonrajton nagyszerűen kezdtek a 
bajnokságban szereplő csapataink. Győzni tudott az 
első két fordulóban mind az U13, mind pedig az U15-
ös lány csapatunk. Az U15 fiú csapat is jó játékkal 
kezdett, de ott vereség lett a vége. Nagyon büszke 
vagyok a srácokra, és a lányokra, mert hatalmasat 
fejlődött mindenki, eredményektől függetlenül. Se-
hol nem vagyunk alárendelt szerepben, a vesztes 
meccseken is igazából a saját hibánkból juttatjuk 
előnyhöz az ellenfeleinket.
Játékminőségben kiegyenlítettek a mérkőzések, de 
nagyon sokat kell még tanulnunk, de az elkezdett 
munkát lehet látni. Biztos lesz kisiklásunk, rosszabb 
meccsünk a szezon során, ez természetes lesz ebben a 
folyamatban, de az eddig lejátszott meccseinken min-
denki küzdött és akart. A tavalyi szezonban ez nem 
mindig volt így, úgyhogy ez is egy újabb előrelépés.
U7-U9-ben még nincs versenyünk, ott a létszám eme-
lése a cél továbbra is, hogy a későbbiekben gördülé-
kenyen menjen majd a korosztályváltás. A kicsiknél is 
egyre többen vagyunk már, jó úton járunk.

JÁNOSI ZOLTÁN 
utánpótlásedző

 U15-ös fiú csapat Fotó: Sponga Tamás

 U15-ös leány keresztpályás csapat Fotó: Jánosi Zoltán

 U7-es fiú csapat Fotó: Jánosi Zoltán

 U13-as fiú csapat Fotó: Jánosi Zoltán
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Eddigi eredmények:
U13-as bajnokság, II. osztály, F-csoport
2023.09.10.
Táborfalva KSE - Ferihegy-Vecsés II 5-2 ✅
Gólszerzőink:
Barta Bálint ⚽ ⚽
Deák Máté ⚽
Papp Dominik ⚽
Simkó Nimród ⚽
2023.09.17.
Örkény SE - Táborfalva KSE 1-3 ✅
Gólszerző:
Barta Bálint ⚽ ⚽ ⚽
2023.09.24.
Táborfalva KSE - Hernádi FKSE 3-4 ❎
Gólszerzőink:
Barta Bálint ⚽
Deák Máté ⚽
Derecskey Máté ⚽
2023.10.01.
Dunaharaszti MTK II. - Táborfalva KSE 4-2 ❎
Gólszerzőink:
Papp Dominik ⚽
Tóth Ádám ⚽
U15-ös bajnokság, C-csoport
2023.09.09.
Táborfalva KSE - Dabas-Gyón FC 6-9 ❎
Gólszerzőink:
Kállai Ádám ⚽ ⚽ ⚽ ⚽
Farkas Albert ⚽
Tóth Ádám ⚽
2023.09.23.
Táborfalva KSE - SK Farmos 3-5 ❎

Gólszerzőink:
Kállai Ádám ⚽ ⚽
Farkas Albert ⚽
U15 lány, keresztpályás bajnokság
2023.09.17.
KISE - Táborfalva KSE 0-5 ✅
Gólszerzőink:
Barta Vivien ⚽ ⚽
Jánosi Noémi ⚽ ⚽
Szabó Noémi ⚽
2023.09.17.
Táborfalva KSE - MKFC-Szigetszentmiklós 1-0 ✅
Gólszerző:
Jánosi Noémi ⚽
U15 lány, futsalbajnokság
2023.09.23.
Amazon Foci SE - Táborfalva KSE 0-13 ✅
Gólszerzőink:
Jánosi Noémi ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽ ⚽
Szabó Noémi ⚽ ⚽
Varga Lili ⚽ ⚽
Godó Anna ⚽
Selypes Zoja ⚽
2023.09.30.
Táborfalva KSE - Nagykáta SE 7-1 ✅
Gólszerzőink:
Jánosi Noémi ⚽ ⚽ ⚽ ⚽
Deák Larissza ⚽
Selypes Zoja ⚽
Szabó Noémi ⚽
Hajrá Falva! 💙♥

SPORTBÁL
2023. október 28.

Zene: RBT Zenekar
Értékes tombola nyeremények

Vacsorás jegy: 6500 Ft/fő
Vacsora nélküli jegy 3500 Ft/fő

Támogatói jegy: 1000 Ft
Helyszín: Táborfalva Jókai Mór Művelődési Ház

Vendégvárás: 19 óra
Jegyek elővételben megvásárolhatók:

Mészáros Bárkányi Márta 0620 245 8893
Szívós boltban (Rákóczi út 244.)
Aprajafalva boltban (Szeles u. 9.)



12

TÁBORFALVAI MOZAIK ● 2023 október

Dr. Bölöni István fogszakorvosunk 2023-ban vet-
te át aranydiplomáját a Marosvásárhelyi Orvosi és 
Gyógyszerészeti Egyetem Fogorvosi Karán, ahol 50 
évvel ezelőtt szerzett diplomát.

- A Táborfalvi Mozaik 
Szerkesztőbizottsága 
nevében szeretettel 
gratulálunk és kö-
szönjük Doktor Úr 
eddigi munkáját! Mi-
lyen érzés volt újra az 
egykori egyetem falai 
között lenni, találkoz-
ni régi ismerősökkel, 
egyetemi hallgatótár-
sakkal? Milyen érzés 
volt az aranydiploma 
átvétele?

- A találkozás feltét-
lenül örömmel tölti el az embert és feltétlenül egy kis 
nosztalgiával, hogy milyenek voltak a fiatalkori évek az 
egyetemen, és nagy szomorúsággal, amikor számba 
vesszük a hiányzó, az örökre eltávozott kollégákat. Ami 
az aranydiploma átvételét illeti, tulajdonképpen felemás 
érzésekkel tölti el az embert ez is, mert eszembe jut az 
50 évvel ezelőtti diploma, amikor tele voltam tervekkel, 
ambíciókkal, reményekkel és nagyon erősnek éreztem 
magam és bíztam benne, hogy mindezeket meg is való-
sítom. Feltétlenül hálát adok a Jóistennek, hogy megen-
gedte megérnem ezt az életkort, a 74 évet, ami feljogosít 
egy ilyen diploma átvételére.
- Mióta él Doktor Úr Magyarországon, illetve mióta 
dolgozik fogorvosként Táborfalván?
- 1989 októberében telepedtünk át legálisan Magyar-
országra, én is egy migráns vagyok, ami azt jelenti, 
hogy a magyar kormány jóváhagyásával telepedtünk 
le Magyarországon. Tatabányán dolgoztunk mindket-
ten, feleségemmel, dr. Balogh Rékával. 1990. február 
1-jével felbontottuk a munkaszerződésünket, hál’Is-
tennek, sikerült minket idecsábítani! Zsadányi Lász-
lóné, Hernád akkori polgármestere hívott bennünket, 
feleségem kezébe nyomta egy vadonatúj ötszobás 
családi ház kulcsát, ahol azóta élünk a családommal. 
Feleségem, azóta is Hernádon praktizál. 1990. má-
jus 1-jével néhai Laczkó János, egykori polgármester 
szerzett egy fogorvosi praxist Táborfalvának és engem 
kért fel a fogorvosi állás betöltésére, amit azóta gya-
korolok, remélem, a pácienseim megelégedésére. Így 
lettem az első főállású fogorvos Táborfalván.
- Visszatekintve hogy látja szakmai életútját, sike-
rült-e megvalósítani álmait?
- Ami a szakmai életutamat illeti, a magam részéről 
úgy érzem, hogy sikerült megvalósítani álmaim egy 
részét. Valószínűleg megvalósítottam olyat is, amiről 

nem is álmodtam. Alapelvem mindig az volt, hogy 
úgy tudok a legkönnyebben megszabadulni a páciens-
től, ha ő is elégedett. Az orvosi munkában talán ez a 
legfontosabb, hogy a páciens mindig elégedetten és 
lehetőleg meggyógyítva (nem örökre, mert az lehetet-
len) távozzon a rendelőből.
- Az állandó megújulás valószínűleg előfeltétele a 
színvonalas fogászati ellátásnak. Hogy változott a 
szakma?
- Be kell vallanom, hogy az egyetem évei alatt (nálunk 
hat év volt a képzési idő) olyan alapos, mélyreható el-
méleti és gyakorlati képzést kaptunk - amit én igyekez-
tem maximálisan elsajátítani-, hogy könnyű volt ne-
kem a szakmát gyakorolni. Gond nélkül lépést tudtam 
tartani az új anyagokkal, technológiákkal. Sokkal köny-
nyebb ma egy jó, szép, esztétikus koronát készíteni, 
mint ezelőtt 50 évvel. Mivel ez egy gyakorlati szakma, 
ezekre a változásokra elsősorban a magam munkájá-
nak a könnyebbé tételéből adódóan igyekeztem min-
dig nagyon odafigyelni. Ami szakmai dolgot én tudok, 
azt fejből tudom, nem az internetről. Apropó, inter-
net! Életkoromból és elfoglaltságomból adódóan erre 
sajnos, nincs időm. Annyit én is elképzelek, hogy hihe-
tetlen tartalékok vannak az informatikában, de ezeket 
is meg kell tanulni alkalmazni, és lehetőleg helyesen 
alkalmazni, jó célok érdekében, a könnyebb élet ér-
dekében, az eljövendő korosztályok érdekében… Mert 
őseink vasból készítették a kardot is, a sarlót is…

- Milyen változások vannak a páciensek fogászati ál-
lapotában? Milyen változásokra lenne szükség?
- Az én véleményem szerint a páciensek fogászati ál-
lapotában az égvilágon semmi különbség nincsen az 
50 évvel ezelőttihez képest. Az biztos, hogy a fogászati 
munka – a tudomány mai állása szerint -, befejezhe-
tetlen. Szerintem belátható időn belül olyan, hogy 
nem lesz szükség fogászati beavatkozásra, nem lesz. 
Az egészségnevelés egyik fontos része a fogászati te-
vékenységnek, de ez édeskevés a boldogsághoz. Attól, 
hogy valaki rendszeresen eljár szűrésre, még nagyon 

Gratulálunk dr. Bölöni István 
fogszakorvosnak!

Fotó: Borsi Mária

Dr. Bölöni István évfolyamtársaival 1973-ban a diploma 
átvételekor (balról a második dr. Bölöni István)
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könnyen előfordul, hogy 45 éves korában teljesen 
edentálttá (fogatlanná) válik. A fogazat egészséges 
állapota és annak megtartása sokkal komplikáltabb, 
bonyolultabb probléma, amelynek megoldásán dol-
goznak a fogorvosok, és sose lesz vége ennek a mun-
kának. Mondok egy érdekes adatot: 1972-ben nekünk 
azt tanították az egyetemen, hogy a Földön évente a 
betett amalgám tömések súlya 6 ezer tonna. Hogy ez 
igaz vagy nem igaz, én nem tudom, de ezt tanították.

- Mit jelent Táborfalva Doktor Úr számára?
Hogy mit jelent Táborfalva számomra? 1970 júliusá-
ban a harmadévet végeztem és Kecskeméten dolgozó 
sebész főorvos unokabátyám felajánlotta, látogassam 
meg Magyarországot. Kétnapi kecskeméti tartózko-
dás után Budapesten tíz napra szobát foglalt nekem, 
a kezembe nyomott 800 Ft-ot és felültetett a vonatra, 
hogy szálljak le az első állomáson - ez volt Lajosmizse 
-, majd üljek át egy másikra, ami elvisz Budapestre. 
Ez így is történt. Majd ennek a vonatnak az ablaká-
ban könyökölve néztem a tájat és azon gondolkoztam, 
hogy a Jóisten szerelmére lehet ezen a lapos tájon élni, 
ahol semmi sincs a végtelenen kívül. És így átutaztam 
Felsőlajos, Táborfalva, Hernád, Dabas, stb., stb.… ál-
lomásokon. Mit ad Isten? A harmincharmadik évet 
élem ezen a tájon, amelyikről valamikor azt képzel-
tem, hogy nem lehet itt élni. Táborfalván jól lehet élni, 
dolgozni kell, az embereket el kell fogadni olyannak, 
amilyenek. Próbálok példát mutatni a munkámmal 
és annak eredményével. Végül is, magyarországi éle-
temmel elégedett vagyok, de nem tudom elfelejteni 
az Erdélyben töltött éveket. Valószínű, nem is fogom.
- Mi az, amit Doktor Úr fontosnak tart, hogy átadjon 
a kollégáknak és a pácienseknek?
- Szakmailag a pácienseket nap mint nap nevelem és 
egyre keményebben nevelem (nem könnyű valakinek 
a szemébe mondani, hogy koszosak a fogaid). Na-
gyon jó lenne találni valakit, aki átvenné, megvenné a 

táborfalvi praxist és egy-két éven keresztül szakmai-
lag, emberileg jó tanácsokkal ellátni – ne adj’Isten, 
besegítve a munkába.
- Milyen tervei vannak?
- Édesapám szavaival élve, ha a Jóisten is úgy akarja, 
szeretnék még dolgozni, szívem szerint addig, amíg 
meg nem halok.
- További jó munkát, jó egészséget kívánok Doktor 
Úrnak! Köszönöm, hogy több évtizeden át, a mai na-
pig ellátja a táborfalvi pácienseket, mint Táborfalva 
első fogorvosa! Köszönöm szépen a beszélgetést!

BORSI MÁRIA
Köszönjük Dr. Bölöni Istvánnak, hogy a fotókat 

rendelkezésünkre bocsájtotta.

Az aranydiploma átvételekor 2023-ban, ugyanők, de egyikük 
hiányzik, már örökre eltávozott…

Dr. Bölöni István

1949. március 26-án születtem egy Nyárád menti faluban.
1956-ban kezdtem el iskolai tanulmányaimat Dicsőszentmártonban.
1967-ben befejeztem középiskolai éveimet az egyetlen magyar 
nyelvű XI. E osztályban Székelykeresztúron.
1967-ben sikeresen felvételiztem a Marosvásárhelyi Orvosi és 
Gyógyszerészet Egyetem fogorvosi karára.  Bekerültem az 1967-
1973-as évfolyamba.
Fogorvosként 1973. október 01-én kezdtem dolgozni Bardócon 
(Kovászna megye), itt 7 évet töltöttünk.
1973. július 07-én összeházasodtam feleségemmel, Balogh Réká-
val, aki úgyszintén fogorvos.
Két gyermekünk született: 1974. 06. 22-én István, jelenleg fogsza-
bályzós szakorvos Budapesten, 1976. 02. 02-án Réka, fogorvos 
Budapesten. Gyermekeink öt unokával István, Áron Péter, Réka, 
Csenge, József László ajándékoztak meg.
1980-ban második versenyvizsgám sikerült és Marosvásárhelyen 
dolgoztam1989. augusztusáig.
1989 októberében legálisan áttelepültünk Magyarországra.
Munkahelyünk Tatabánya, Hernád, Táborfalva lett.
Köszönjük a Jó Istennek, hogy a mai napig együtt vagyunk a fele-
ségemmel, dolgozunk, hasznára lehetünk a Családnak és merjük 
remélni, a pácienseknek is.
Külön szerencse, hogy tagjai lehetünk egy olyan szeretetre méltó 
közösségnek, mint a „MI ÉVFOLYAMUNK”!
(Megjelent „A Marosvásárhelyi Orvosi és gyógyszerészeti Intézet 
Fogorvos Kar 1973-as végzettjei” című kiadványban)
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Előttem az utódom

Könyvtári hírek
Kedves Olvasók és Felhasználók!
Tájékoztatom Önöket, hogy 2023. október 1-jétől az 
alábbiak szerint változik a könyvtár nyitvatartási rendje:
hétfő (nyilvános könyvtári nap) 10-18 óra 
kedd ZÁRVA
szerda (iskolai könyvtári nap) 12-16 óra
csütörtök (nyilvános könyvtári nap) 10-18 óra 
péntek (iskolai könyvtári nap) 12-16 óra
A könyvtári munka és a szolgáltatások megfelelő színvo-
nalú biztosítása érdekében kérem a fenti nyitvatartási 
rend megtartását az alábbiak figyelembe vételével:
• iskolai könyvtári napokon csak az iskola tanulói, peda-
gógusai, dolgozói látogathatják a könyvtárat >> bejárat 
a csarnok felől;
• nyilvános könyvtári napokon a lakosság látogathatja a 
könyvtárat >> bejárat az Árpád utca felől.
A fenti nyitvatartási rend a tanév időszakára vonatkozik, 
tanítási szünetben a teljes nyitvatartási időben várjuk 
Olvasóinkat, bejárat az Árpád utca felől.
Minden olvasót és felhasználót szeretettel várunk!

SINKA NIKOLETT
könyvtáros

Nagyközségi és Iskolai Könyvtár
Cím: 2381 Táborfalva, Iskola u. 7.
Telefon: +36 29 382-952
E-mail: konyvtar@taborfalva.hu
Honlap: https://www.taborfalva-konyvtar.hu
Online katalógus: http://0912.netlib.hu/katalogus/

SINKA NIKOLETT TÁBORFALVA ÚJ KÖNYVTÁROSA 2023. 
OKTÓBER 1-JÉTŐL.

Nikit gyermekkora óta isme-
rem, a könyvtár látogatója, 
olvasója volt hosszú éveken 
át. Részt vett a könyvtári ba-
ráti kör programjain és több 
hónapon át munkatársam is 
volt, az új könyvek feldolgo-
zásában, katalogizálásában 
segített. Niki a könyvtári 
szolgáltatások használója-
ként és kicsit belülről is, a 

könyvtárosi munka gyakorlójaként is ismeri könyvtárun-
kat. 2023-ban könyvtári szakmai gyakorlatát a táborfalvi 
könyvtárban teljesítette.

- Hogy választottad a könyvtárosi munkát, hogy kerül-
tél a könyvtárba?
- Egyszer Marika néni azt mondta nekem, hogy sokan 
nem választják, hogy könyvtárosok lesznek, csak azzá 
válnak. Gyerekkorom óta olvasok, és járok könyvtárba, 
imádom a könyveket! Kisfiam születése előtt az óvodá-
ban dolgoztam, mint óvodatitkár, de az elmúlt két évet 
boldogan töltöttem otthon vele, sajnos azonban a je-
lenlegi gazdasági helyzetben ennyit engedhettünk meg 
magunknak. A gondoskodás, gondozás, nevelés, ottho-
ni ténykedések mellett maradt egy kevés időm arra is, 
hogy kicsit képezzem magam, és Marika néni nyugdíjba 
vonulási tervei akaratlanul is irányt mutattak az életem-
ben. Az óvodában szeretik és elégedettek Krisztivel, aki 
az elmúlt két évben helyettesített, így mikor úgy döntöt-
tem, hogy visszatérek a munka világába, Polgármester 
Asszony választási lehetőséget biztosított, és én az új ki-
hívást választottam, kértem az áthelyezésemet a könyv-
tárba. Szóval közvetetten igaz ez rám is, hogy nem én 
választottam a könyvtárat, hanem az választott engem:-)

- Milyen terveid, milyen elképzeléseid vannak a könyv-
tár jövőjéről?
- Marika néni vízióját magaménak érzem, mert Tábor-
falva könyvtára sajnos (vagy inkább szerencsénkre!) már 
rég kinőtte magát. A jelenlegi két tanteremnyi hely ke-
vés ennyi könyv szakszerű és minden olvasói igénynek 
megfelelő elhelyezésére. A hatékony munka és a magas 
színvonalú szolgáltatások biztosításához nagyobb terek-
re, jobban elkülöníthető részlegekre lenne szükség, ami 
szerintem minden könyvtárlátogató és felhasználó szá-
mára nyilvánvaló. Vannak elképzeléseim rövid-, közép- 
és hosszútávon is, de ezek még nem kiforrott tervek, 
így nem szeretnék álomképeket festeni. Első lépésként 
azt szeretném elérni, hogy kettős funkciójú könyvtárunk 
mindkét szerepkörében biztosítsa a zavartalan, haté-
kony, elvárásoknak megfelelő könyvtárhasználatot az 
olvasóknak és felhasználóknak, az arra kijelölt időpon-
tokban. Egyszer valaki azt mondta rólam, hogy egy pesz-
szimista bőrébe bújt realista vagyok, aki titkon optimista, 
szóval majd meglátjuk, hogyan tovább…

- Köszönöm szépen ezt a rövid bemutatkozást!

Nagy szeretettel adom át Nikinek könyvtárunkat, azt kí-
vánom, hogy tervei váljanak valóra, legyen megújulás, 
legyen jobb, szebb könyvtárunk mindannyiunk örömére!

BORSI MÁRIA
A fotót Lőrinczi Gabriella készítette.

Helyi irodalom
Sevecsek Mihályné Gecser Erzsébet

Őszi ködben

Gyöngyház szürke köd
telepszik a tájra.

Az ember a fénysugaras 
Napot nagyon várja.

Elég súlyos a köd,
no, meg mogorva.
Ránk is telepszik
sürögve-forogva.

Erősen nyomasztó,
szűk látókörű, nyirkos.

Mint egy szorgos mosónő,
mindent alaposan átmos.

Vírusait meg széthinti,
Légzésünket egyre nehezíti.
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Elköszönés a könyvtárostól…
Kedves Marika néni!
Elérkezett számunkra a nyugdíjba vonulásod ideje… 
Sajnos!!!
Legelőször a nagymamám vitt el a táborfalvi 
könyvtárba, amikor az még a művelődési házban 
fogadta az olvasókat. Emlékszem a sok könyvre, 
amelyek szép rendben sorakoztak a polcokon, talán 
egy számítógép volt, amin lehetett nyomtatni, és ott 
volt Marika néni, A KÖNYVTÁROS (csak így csupa 
nagybetűvel! Akkor, azóta és mindig:-). Életem első 
könyvtárosa, aki onnantól kezdve meghatározó sze-
repet töltött be az életemben. 
Kisiskolásként még anyukámmal és a mamámmal 
jártam könyvtárba, később a tesóm, majd az unoka-
tesóm is csatlakozott. A helyiségek változtak az idő 
múlásával, de Te mindig ott voltál, hogy könyveket 
ajánlj az iskolai feladatokhoz éppúgy, mint az engem 
érdeklő témákban.
Az általános iskolát követte a középiskola, ahol ugyan 
volt iskolai könyvtár, de szívesebben jártam hét-
végente a falvi könyvtárba, ha kötelező olvasmány 
kellett vagy szakkönyv, mert tudtam, hogy Marika 
néni segít megtalálni, amit keresek.
Főiskolásként volt lehetőségem egy új, hatalmas, 
minden hallgatói igényt kiszolgáló könyvtárat meg-
ismerni és használni, ami egy új és más élményt je-
lentett, az volt A KÖNYVTÁR (csak így csupa nagybe-
tűvel:-). De egy valami, vagy inkább valaki, hiányzott 
belőle… Te, Marika néni.

3,5 év után hazajöttem, és egy kicsit elveszettnek 
éreztem magam… csak egy hely volt, ami ismerős 
és biztonságos volt, a falvi könyvtár. Te voltál az, aki 
mindig ott voltál, hogy mondj egy-két jó szót, ha va-
lami bántott, aki megvigasztalt, ha szomorú voltam, 
vagy csak együtt nevetett velem, amikor cinikus 
kedvünkben „kilátástalan és reménytelen” címkével 
láttuk el a helyzetünket, megegyezve abban, hogy 
„majdcsak történik valami, mert olyan még nem 
volt, hogy ne lett volna valahogy”:-)
Köszönöm Marika néni, hogy ilyen sok éven át ki-
tartottál, küzdöttél és vállaltad, hogy a falu könyv-
tárát gondozod, fejleszted, és hittél a jövőjében, 
még akkor is, ha szembe fújt a szél. Köszönöm a 
könyveket, amiket a te ajánlásodra olvastam el. 
Köszönöm a beszélgetéseket, a kedvességet, az 
együttérzést, a nevetéseket. Köszönöm, hogy 
együtt dolgozhattunk egy rövid ideig, és köszö-
nöm, hogy olyan sok mindenre megtanítottál, 
mind a könyvtárral kapcsolatban, mind az élettel 
és az emberekkel kapcsolatban. Köszönöm a ma-
gam és minden könyvtárbarát, olvasó és felhasz-
náló nevében, hogy A KÖNYVTÁROSunk voltál.
Kívánom, hogy nyugdíjas éveidben is megtaláld azt, 
ami lelkesít, de ne felejts el minket, mert mi sokat 
fogunk emlegetni Téged!
Békés és boldog nyugdíjas éveket kívánok a legked-
vencebb könyvtárosomnak!

egy olvasó

EMLÉKEZZÜNK AZ 1956-OS FORRADALOM EMLÉKEZZÜNK AZ 1956-OS FORRADALOM 
ÉS SZABADSÁGHARCRAÉS SZABADSÁGHARCRA

Az 1956-os forradalom és szabadságharc Magyaror-
szág népének a kommunista terror elleni forradalma és 
az orosz megszállás ellen folytatott szabadságharca, 
amely a 20. századi magyar történelem egyik legmegha-
tározóbb eseménye volt. A budapesti diákoknak az egye-
temekről kiinduló békés tüntetésével kezdődött 1956. 
október 23-án, és a fegyveres felkelők ellenállásának fel-
morzsolásával fejeződött be Csepelen november 11-én.

A forradalom leverését követő évtizedekben az 1956-
os eseményeket a pártállami hatalom ellenforrada-
lomnak bélyegezte és elítélte, de a rendszerváltás so-
rán megváltozott az események hivatalos értékelése. 
1989. október 23. óta ez a jeles nap kettős nemzeti 
ünnep Magyarországon: az 1956-os forradalom kitö-
résének napja és a Magyar Köztársaság 1989-es ki-
kiáltásának napja, melyet az 1990. évi XXVIII. törvény 
iktatott a nemzeti ünnepek sorába.
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A Köz Szolgálatáért Érdemjel arany fokozata
A helyi önkormányzatok napja alkalmából Pintér Sándor belügyminiszter elismerésben részesítette 
a nyugdíjba vonuló Kundra Erikát.
A Pest vármegyei Táborfalva jegyzője kimagasló szakmai tevékenysége elismeréséül a Köz 
Szolgálatáért Érdemjel arany fokozatát vehette át Dukai Miklós államtitkártól.

Kundra Erika és  dr. Tarnai Richárd, Pest Vármegyei Kormányhivatal főispán

Szeretettel gratulálunk Jegyző Asszonynak!
Nagy Andrásné polgármester

Látogasson el Táborfalva Nagyközség hivatalos Facebook oldalára:
https//www.facebook.com/taborfalva.kozseg

Bruttó 200.000 Ft. belépési bónusz! Komissiózókat és tar-
goncavezetőket keresünk Gyálra. Ingyenes targoncaveze-
tői képzés. (3 műszak 8 óra) Jogosítvány megszerzése után 
béremelés. Ingyenes céges buszok:  Albertirsa, Alsóné-
medi, Budapest, Bugyi, Cegléd, Ceglédbercel, Cibakháza, 
Dabas, Dánszentmiklós, Gomba, Gyál, Gyömrő, Hernád, 
Káva, Maglód, Martfű, Monor, Monorierdő, Nyáregyháza, 
Ócsa, Örkény, Pánd, Pilis, Rákócziújfalu, Sülysáp, Táborfal-
va, Újlengyel, Üllő, Vecsés, Taksony, Dunaújváros, Iváncsa, 
Inárcs, Ercsi,  Szolnok, Tiszaföldvár!      Érd: 06-70-779-4447

Táborfalvai Család- és Gyermekjóléti Szolgálat
2381 Táborfalva, Iskola u. 10.

Horváth Béla
családgondozó

Telefon: 0620/528-2532

E-mail: gyermekjolet@taborfalva.hu

TÖBB MINT BIZTOSÍTÓ
Mi a szolgáltatást
házhoz visszük

Ügyeinek intézését bízza rám!
Módné Csaba Magdolna

2381 Táborfalva, Zrínyi u. 48.
0630-213-4408   0630-450-7911   0629-382-915

- életbiztosítás (kiegészítőkkel)
- időskori biztosítás
- nyugdíjbiztosítás (20% állami támogatással)
- lakásbiztosítás (40% kedvezmény az éves díjból)
- baleset biztosítás
- betegség biztosítás
- kárrendezés
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Október a reformáció hónapja, amikor arra emléke-
zünk, hogy Luther Márton a Wittenbergi vártemp-
lom kapujára kiszögezte vitaindító tételeit és ezzel 
elindított egy folyamatot, az egyház megújítását. 
Erre a megújulásra újra és újra szükség van.
Gyülekezetünk is újul. Elkezdődik a Presbiteri 
Tisztújítás szeptemberben, bővebb információt az 
Istentiszteletek utáni hirdetésekben kaphatunk ezzel 
kapcsolatban. A Választói Közgyűlés időpontja 2023. 
november 5-e Örkényi Református Templom, ahová a 
gyülekezet Névjegyzékben szereplő teljes jogú válasz-
tóit szeretettel hívjuk.
Októberben indulnak újra rétegalkalmaink, melyre 
szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt!
• Baba - Mama kör minden hónap első hétfőjén, 

délelőtt 10.00 órától Örkényen a gyülekezeti te-
remben.

• Hernádi Bibliaóra minden hónap első hétfőjén 
18.00 órakor megbeszélés szerinti helyen.

• Örkényi Bibliaóra szerdánként 18.00 órakor az 
Örkényi templom gyülekezeti termében.

• Konfirmációi óra keddenként 16.30 órakor az 
Örkényi templom gyülekezeti termében.

• Férfikör minden hónap első csütörtökjén 18.00 
órakor a Táborfalvi Imaházban.

• Táborfalvi Bibliaóra minden hónap második csü-
törtökjén 18.00 órától az Imaházban.

• Pusztavacsi Bibliaóra minden hónap első csütör-
tökjén megbeszélés szerinti helyen.

• Péntekenként 18.30-tól Ifi Örkényen a Gyülekezeti 
Teremben 

A Konfirmációi csoportba szeretettel várjuk a hatodi-
kos, hetedikes és annál idősebb gyermekek és felnőt-
tek jelentkezését!
Október 29-én Reformáció Ünnepének Vasárnapján 
a nyíregyházi Magdaléneum lakói érkeznek hozzánk, 
vendégségbe és szolgálatra, az Örkényi Istentisztelet-
re. Az alkalmon Reformáció Ünnepe alkalmából szol-
gál a Deo Volente Ökumenikus Kistérségi Kórus.
Szeretettel várjuk alkalmainkra!

SZEMŐK ANDREA
lelkipásztor

Nagy Dávid: Faragott református címer a Táborfalvi 
Református Imaház falán (2017). A fotót Borsi Mária készítette.

Sírkövek, síremlékek tisztítása
Gépi vizes mosás, tisztítás környezetkímélő vegyszer-
mentes technológiával! Régi síremlékei újra visszanyer-
hetik eredeti állapotukat, szeretteik emlékeinek méltó 
megőrzéséhez!
Gyorsan, hatékonyan, kíméletesen eltávolítjuk az évek 
alatt lerakódott port, koszt, mohát, penészféléket
Sírkő, műkő, beton, márvány, járdalap, viacolor, kerítés 
lábazat és minden betonfelület gépi tisztítása!

Általános mérettől eltérő síremlék, kripták
esetén az ár egyeztetése szükséges!

▪1-es síremlék 18.000 Ft
▪2-es síremlék 28.000 Ft

Hívjon bizalommal: Zám Zalán 0620 516 6390

Tisztítás nélkül Tisztított

Október a reformáció hónapja

MEGEMLÉKEZÉS

Mély fájdalommal emlékezünk néhai 
Háfra László nyá. zászlósra halálának 

5. évfordulóján.
A Gyászoló Család.
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Sajnos, idén a szüreti felvonulás az időjárás viszon-
tagságai miatt elmaradt… 
A szüreti bál a Jókai Mór Közösségi Színtérben este 7 
órakor kezdődött Nagy Andrásné Polgármester Asz-
szony megnyitó beszédével. Ezt követően Puka Károly 
hegedűművész és társa, Anka Péter folytatták az es-
tét egy nagyon színvonalas zenei „bemelegítővel”, 
szeretném megköszönni nekik, hogy eljöttek ren-
dezvényünkre és jelenlétükkel és zenei előadásukkal 
növelték a bál színvonalát! Mindezek után a vacsora 
következett. A bálban a talpalávalót Mizsei Sándor és 
csapata biztosította, köszönjük nekik, hogy egészen 
reggelig kitartottak és fokozták a hangulatot. 
Nagy öröm számunkra, hogy ilyen nagy érdeklődés 
volt a szüreti bál iránt és ilyen sokan eljöttek!
Köszönjük mindazoknak, akik valamilyen formában 
hozzájárultak az estéhez. 
Köszönjük a kínáló helyeknek, hogy szorgosan ké-
szültek, sajnos az időjárás miatt elmaradt a kínálás 
is... Kínáló helyek: Nagy András és családja, Gazsó 
Gumiszervíz, Táborfalvi Hagyományőrző Íjász Egye-
sület, Örkény-Tábor Vadásztársaság, Szívós bolt, Far-
kas Attila és családja, Kéknefelejcs Nyugdíjas Klub, 
Ady Endre utca.

NAGY BENCE 
művelődésszervező 

Szüreti bál Táborfalván

Köszönjük támogatóinknak:
Redneczki Alexa 

Szívós Bolt 
Jung ABC 

Ludányi autósbolt 
Nagy András és családja 

Id. Nagy József és családja
Láncos Józsefné 

Szakács Ákos és családja 
Németh Béláné Katika
Bernát István Jánosné 

Bernát Szilárd 
Ifj. Nagy József és családja 

Nagy Bence 
Malata Grafika 

Polyák Csaba és családja
Táborfalvi Hagyományőrző Íjász Egyesület

Tóthné Takács Erika 
Urbán Judit 
Vígh Liána



19

2023 október ● TÁBORFALVAI MOZAIK

Eperjes Károly irodalmi estje
Eperjes Károly Kossuth- és Jászai Mari-díjas szín-
művész, a Halhatatlanok Társulatának örökös tagja 
és Négyessy Katalin gordonkaművész verses-zenés 
estjén vehettünk részt 2023. szeptember 27-én, 
Táborfalván, a Jókai Mór Közösségi Színtér nagy-
termében. A XX. századi Istent kereső magyar 
költők, Babits Mihály, Ady Endre, József Attila, Pi-
linszky János és más költők műveiből hallottunk 
válogatást.
Nagy megtiszteltetés számunkra, hogy intézményünk-
ben ilyen magas színvonalú előadást fogadhattunk, 
amely lebilincselő és mindenki számára mélyen elgon-
dolkodtató volt. Elmélyülhettünk hitünkben és erköl-
csünkben, a verseket hallgatva rádöbbenhettünk, mi-
lyen az ember és Isten kapcsolata, milyen az, amikor 
a legnagyobb magányban sincsen egyedül az ember, 

hiszen felette mindig a Teremtő áll, aki társunk, és aki 
utat világít számunkra létezésünkben.
Eperjes Károly színművész hitelessége, mély lelki 
és szellemi kapcsolódása az előadott versekhez, 
katartikus élményt adott mindenki számára.
Az előadás a három éve indult Déryné Program kere-
tében érkezett hozzánk, köszönjük a Déryné Program 
támogatását!

NAGY BENCE
művelődésszervező 

„Az igazat mondd, ne csak a 
valódit!”

József Attila
A SZÁMOKRÓL

Tanultátok-e a számokat?

Bizony számok az emberek is, 
Mintha sok 1-es volna az irkában. 
Hanem ezek maguk számolódnak 
És csudálkozik módfölött az irka, 

Hogy mindegyik csak magára gondol, 
Különb akar lenni a többinél 

S oktalanul külön hatványozódik, 
Pedig csinálhatja a végtelenségig, 

Az 1 ilyformán mindig 1 marad 
És nem szoroz az 1 és nem is oszt.

Vegyetek erőt magatokon 
És legelőször is 

A legegyszerűbb dologhoz lássatok - 
Adódjatok össze, 

Hogy roppant módon felnövekedvén, 
Az Istent is, aki végtelenség, 
Valahogyan megközelítsétek.

1924 első fele



Újra együtt a Napraforgó 
Óvodában
2023. szeptember 4-én újra megnyitotta kapuit a Napra-
forgó Óvoda. Újra gyermekzsivaj töltötte meg a csoporto-
kat. A nyári csendesebb időszak után számomra is nagyon 
furcsa, de egyben örömteli volt, hogy egyik napról a má-
sikra benépesült az intézmény.
Az óvoda a kisgyermekek közösségi életének egyik első 
színtere és a családi élet kiegészítője. Minden év szeptem-
berében nagyon fontos és izgalmas kihívás az új kiscsopor-
tosok fogadása. Az óvónőknek meg kell találniuk a kulcsot 
a különböző környezetből érkező, különböző személyiségű 
gyermekekhez. Első lépésként a beszoktató szülőket kell 
megnyugtatnunk, hogy gyermeke jó kezekben van, vigyá-
zunk rá és mindenben támogatni fogjuk. Ez egy hosszú 
folyamat, míg a gyermek elfogad minket és a szülő is bi-
zalommal fordul felénk és ránk bízza gyermekét. Szülőnek, 
gyermeknek és óvodapedagógusnak egyaránt nyitottan kell 
egymáshoz fordulnia és csak a kölcsönös együttműködéssel 
könnyíthető meg a beszoktatás időszaka. Fontos, hogy meg-
hallgassák az óvodapedagógus véleményét, tanácsát és azt 
megfogadva gördülékenyebbé tehető a folyamat. Ebben a 

nevelési évben 42 új 
óvodás kezdett a mi 
óvodánkban. Ebből 
36 kiscsoportos, akik 
közül 15-en a Csepe-
redő Bölcsődénkből 
érkeztek óvodánkba. 
25-26 fős csoportok-
kal és több új, illetve 
régi új kollégával in-
dítottuk el az évet. 
Gáborné Vas Gizel-
la, Virágné Mujkos 
Erika, Karádi-Fapál 
Emese, Tokné Tóth 
Enikő erősíti ebben 
a nevelési évben 

csapatunkat. Ugyanakkor több ismerős arc is fogadja 
gyermekeinket, hiszen az intézményben évek óta dolgo-
zó óvónők, pedagógiai asszisztensek, dajka nénik, óvoda-
titkár, karbantartó bácsi is nagy-nagy szeretettel várták 
vissza óvodásainkat. Köszönet neki a hűségükért és az 
intézmény iránti elkötelezettségükért!
Nagy szeretettel köszöntöm kollégáimat, csapattársaimat 
és sok sikert, jó egészséget kívánok munkájukhoz!
Új kiscsoportosaink szüleikkel együtt megkezdték a be-
szoktatás időszakát. Ezért reggelente még találkozhatunk 
pityergő gyermekekkel és aggódó, könnyes szemű anyukák-
kal. Szerencsére azonban ez az időszak hamar elmúlik és 
minden óvodásunk szépen beilleszkedik, önfeledten játszik.
Ebben a nevelési évben egy kicsit kedveskedtünk a most ér-
kező óvodásainknak. Egy kedves zenés, táncos programmal 
nyerhettek betekintést a rájuk váró óvodai életbe. A „Zene-
kuckó” műsorával sokat énekelhettek, táncolhattak az óvó 
nénikkel, anyukákkal, gyerekekkel. Ezen a napon vendégül 
láttuk a bölcsőde nyuszi csoportját is. Mindenki nagyon jól 
érezte magát.

Az óvoda dolgozói is nagy izgalommal várták a régi és új 
gyermekeket, és a nevelési év új kihívásait. Remélem, min-
denkinek sikerült a nyár folyamán feltöltődnie és újult erő-
vel, motiváltan vágnak bele a közös munkába.
Elöljáróban szeretnék kiemelni néhány programot, melyek-
kel az első félévben szeretnénk színesebbé tenni a gyerme-
kek és szüleik közösségi életét.

•  Lesz Szüreti felvonulás 2023. szeptember 25-én, hét-
főn

•  Óvodásaink Ficánka csoportja készül az Idősek-napjá-
ra: 2023. október 03.

•  „Erdők hete” keretében megyünk a Betyárdombi tan-
ösvényre 2023. október 16-20-i héten

•  A középsős és nagycsoportos óvodásainkat három al-
kalommal visszük majd a Ciróka Bábszínházba Kecske-
métre.

•  Rendezünk Óvoda-bált 2023. november 18-án, szom-
baton

•  A harmadik Adventi gyertyagyújtáson 2023.decem-
ber 17-én, vasárnap, amikor óvodásaink Mókus cso-
portja adja a műsort, ismét lesz Adventi vásár, saját 
készítésű szépségekből.

Ebben a nevelési évben is minden lehetőséget kihaszná-
lunk óvodánk szűkebb és tágabb környezetében, hogy mi-
nél sokoldalúbb tevékenykedtetésben és élményben része-
süljenek a Napraforgó Óvoda gyermekei.

„Minden gyermekben megvan a cselekvési vágy és a vi-
lágmindenség megismerésének igénye, csak annak kibon-
takoztatását kell elősegíteni.”
Maria Montessori

OMELKÁNÉ CSERNAI ANDREA
Intézményvezető

A képeket készítette: Balla Krisztina óvodatitkár

„Fényes cifra palota,
Megnyitott az óvoda.

Tessék, tessék, beljebb, beljebb
Vidám itt benn minden gyermek.

Királylányok, királyfik
kakaó is jár nekik.

Mesét mond az óvónéni,
Lesz majd otthon, mit mesélni.

Kertje is van mesebeli,
csupa mókával van teli.

menjünk, menjünk el oda,
úgy szeretlek óvoda!”

Hétvári Andrea
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Az óvodások szüreti felvonulása
2023. szeptember 25-én, hétfőn ismét felvonul-
hattak óvodásaink a szüreti bál alkalmával. Három 
lovaskocsival érkeztek hozzánk Sarai Laci bácsi, 
Kiss Gyuri bácsi és Arláth István. Nagyon nagy bol-
dogságot okoztak gyermekeinknek! Három éve az 
időjárás viszontagságai miatt elmaradtak ezek a 
programok. Idén szép, őszies időben, végre ismét 
tehettünk egy nagy kört a községben. Köszönjük 
szépen a lovaskocsik tulajdonosainak, hogy lehe-
tővé tették számunkra ezt az élményt és ezzel egy 
szép régi hagyományt tudtunk feleleveníteni, a 
gyermekekkel közösen megélni!

OMELKÁNÉ CSERNAI ANDREA
intézményvezető

Fotók: Balla Krisztina óvodatitkár

Cseperedő Bölcsőde
Elindult egy új nevelési év a Cseperedő Bölcsődében, 
ahova ismét 26 kisgyermek jár. Szeptemberben 15 új 
gyermek kezdte meg a bölcsődei életét. A többiek 
már az előző nevelési évben is ide jártak.
Az új gyermekek részére egy új időszak kezdődött el. 
Az otthoni kis fészekből már a bölcsődébe járnak. 
Szüleik megtiszteltek a bizalmukkal, hogy a legfél-
tettebb kincseiket ránk bízzák. Ez mindannyiunk szá-
mára megtiszteltetés. Mi is édesanyák vagyunk, és 
tudjuk, hogy milyen nehéz, amikor gyermekeinket rá 
kell bíznunk a gyermekintézményekben dolgozókra. 
A reggeli elválások néha könnyebbek, néha nehezeb-
bek. De a gyerekek rendkívül könnyen alkalmazkod-
nak.
Minden reggel megérkeznek hozzánk, sokszor mo-
sollyal, de néha bizony könnyes szemekkel. Ezek a 
könnyek gyorsan elillannak arcocskájukról. Találkoz-
nak a társaikkal, elindul a játék. A szemükben gyak-
ran látjuk a csillogást.
A szeptember hónap még a beszoktatás időszaka. Ez 
a felfedezésekről, egymás megismeréséről szól. 
Tervezzük már a programjainkat, mellyel színesíteni 
tudjuk a hétköznapokat. Ismét lesznek állatasszisztált 
foglalkozások, zenei foglalkozások, kézműves délutá-

nok. Szeretnénk minél több jeles napot megünnepelni 
a bölcsődében, a gyerekkel együtt. A tavalyi évben 
tartottuk meg először az adventi vásárunkat, a szülők 
és támogatók részvételével. Szeretnénk ezzel egy ha-
gyományt elindítani, ezért idén is megrendezésre ke-
rül ez a kézműves vásár. A befolyt összeget az előző 
időszakban is a gyerekekre fordítottuk.
Folyamatosan érkeznek felajánlások a bölcsőde ré-
szére, mind pénzbeni, mind tárgyi értelemben.
Itt szeretnénk megköszönni Háfra Lászlónak  
nagylelkű pénzbeni támogatását, amit a bölcsődének 
adományozott. A nagyértékű összeget ismét a 
gyerekekre fogjuk fordítani.
Az elkövetkező év is színes programokkal teli időszak 
lesz.
Ahogy eddig is, most is szeretnék egy saját szerze-
ményt leírni, ezzel köszönteném kis bölcsiseinket:
Eljött hát ez a szép nap,
amikor bölcsődébe hoz el anya.
Lesz itt móka, nagy kacagás,
Megálmodott mesevilág.
A jeled itt hát mi is lett?
Majd felismered sok-sok helyen.
Minden reggel nagyon várunk,
s mosolygós napot kívánunk.

PÁLL KRISZTINA
kisgyermeknevelő-bölcsődevezető
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VIII. Nemzetközi Hadikultúra VIII. Nemzetközi Hadikultúra 
és Military Fesztiválés Military Fesztivál
Verőfényes, gyönyörű szeptemberi hétvége várta a 
Táborban a rendezvény résztvevőit és az igen nagy 
számban megjelent nézőket. Az immáron 8. alkalom-
mal megtartott fesztivál az idén egybeesett a Magyar 
Honvédség megalakulásának 175. évfordulójával, 
ami különösen aktuálissá tette az eseményt.

Engedjék meg, hogy egy kicsit személyes hangvételű 
írással jelentkezzem!

Nekem (nekünk), akik bármilyen formában is, de kötő-
dünk a katonai hagyományokhoz, a honvédséghez és a 
Táborhoz, nagy öröm volt Táborfalván látni ezt a rendez-
vényt. Ott, azon a területen, ahol felnőttünk, ott, ahol 
szüleink és nagyszüleink dolgoztak és szolgálták hazán-
kat. Öröm volt látni, hogy újra élet költözött a lovaspó-
ló-focipálya környékére, hogy pár napra megint eredeti 
rendeltetésének megfelelően működött a terület.

Katonai hagyományőrzők lepték el a pálya körüli erdősá-
vot: ősmagyar íjászok, középkori darabontok, huszárok, 
I. világháborús magyar tüzérek, lövészek, szanitécek, II. 
világháborús német, szovjet, olasz alakulatok táboroztak 
a fák között, de még a híres-neves Easy Company is kép-
viseltette magát az egykori U.S. Army részéről.

A küzdőtér körül modellezők, katonai tárgyak gyűjtői 
és különböző gyártók állítottak ki. Volt például ma-
gyar fejlesztésű, hidrogén meghajtású drón és szin-
tén magyar fejlesztésű többcélú pácélozott járműve-
ket készítő cég is.

Jó volt látni, ahogy egymás felszereléseit vizslatva vidá-
man cseverésztek egymással a „katonák”. Azért teszem 
idézőjelbe a katonákat, mert ők nem katonák, hanem 
műkedvelő amatőrök, akik élnek-halnak hobbyjuknak. 
Eszerint kell őket megítélni, nem kell mást belelátni.
Kovács Imre főszervezővel beszélgetve kiderült, hogy 
évről-évre többen látogatják a rendezvényt, sokéves 
munkájuk gyümölcse lassan beérni látszik. Elmondta 
még, hogy nagyon nagy megtiszteltetésnek tartja, hogy 
sikerült végre erre az ikonikus helyszínre hozni a progra-
mot és még ugyan vége sincs a rendezvénynek, de már 
a jövőbeni folytatásról gondolkodnak és egyeztetnek.
Nagy Andrásné polgármesterrel beszélgetve pedig ki-
derült, hogy tavasz óta nagyon komoly háttérmunka 
folyt a szervezőkkel és a honvédséggel karöltve, aminek 
most láthatjuk az eredményét, hogy őt idézzem:
„Ezen a helyszínen, ezzel a programmal tulajdonkép-
pen sikerült a múltat a jelennel és remélhetőleg, a 
jövővel is összekapcsolni, ami Táborfalvának csak 
előnyére válhat.”

FEKETE GYULA
Fotók: Fekete Tamás
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